
Protokół Nr 37/2022 

z posiedzenia XXXVII Sesji Rady Gminy Obryte 

w dniu 29 listopada 2022 roku 

Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 10:01 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVI posiedzenia Sesji. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy, w tym informacja o realizacji zadań 

w zakresie inwestycji na terenie gminy. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Obryte. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na 2022 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczania podatku rolnego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Obryte 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2023. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, 

jak również trybu ich pobierania. 

11. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny, w tym 

o wynikach sprawdzianów i egzaminu. 

12. Ocena przygotowania gminy do okresu zimowego. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zakończenie obrad. 

Ad. 1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia posiedzenia XXXVII Sesji Rady Gminy dokonał Pan Krzysztof Oleksa – 

Przewodniczący Rady Gminy Obryte. Powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu. Następnie 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził prawomocność. Na stan 15 radnych obecnych jest 15, 

co stanowi quorum do podejmowania decyzji i uchwał. Listy obecności radnych, sołtysów 

oraz osób zaproszonych stanowią załączniki do protokołu. 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

P. Przew. RG – porządek obrad macie Państwo przed sobą, czy są jakieś zmiany do porządku 

obrad. 

Uwag ani propozycji zmian nie wniesiono. 
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P. Przew. RG - przegłosujemy porządek obrad. 

Imienny wykaz głosowania radnych w tej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych (100% obecnych). 

P. Przew. RG – porządek obrad został przyjęty. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXXVI posiedzenia Sesji. 

P. Przew. RG - protokół z XXXVI posiedzenia Sesji był wyłożony do wglądu przed 

posiedzeniem. Uwag ani propozycji zmian nie wniesiono. 

Imienny wykaz głosowania w tej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

Za przyjęciem protokołu z XXXVI posiedzenia Sesji głosowało 15 radnych (100 % obecnych). 

P. Przew. RG – stwierdzam, że protokół został przyjęty. 

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 

P. Przew. RG udzielił głosu P. Wójtowi.   

P. Wójt - Informacja o realizacji zadań w zakresie inwestycji przedstawia się w sposób 

następujący. Zrealizowano: 

1. Przebudowa drogi wewnętrznej w miejscowości Sokołowo Parcele (tzw. Brzeziny). 

Łączny koszt inwestycji wyniósł około 590 000,00 zł, z czego 540 000,00 zł zostało 

pozyskane ze środków budżetu województwa mazowieckiego. Z oszczędności 

przetargowych przy realizacji powyższego zadania przebudowany został odcinek drogi 

w miejscowości Ulaski Wykonawcą zadania była firma MARBUD Mariusz Piętka 

z Ciechanowa. Łączny koszt zadania to około 240 000,00 zł. 

2. „Rozbudowa drogi gminnej na odcinku Tocznabiel – do drogi powiatowej Jegiel – 

Porządzie – Obryte – Pułtusk”. Łączny koszt zadania wyniósł około 2 900 000,00 zł, 

z czego ponad 1 700 000,00 zł zostało pokryte z dotacji ze środków budżetu 

województwa mazowieckiego, a około 378 000,00 zł ze środków Lasów Państwowych. 

3. Przebudowa drogi wewnętrznej w miejscowości Gostkowo. Łączny koszt zadania 

wyniósł 320 000,00 zł, z czego 120 000,00 zł zostało sfinansowane ze środków 

Samorządu Województwa Mazowieckiego w ramach dotacji na zadania określone 

w ustawie o ochronie gruntów rolnych i leśnych. 

4. Budowa siłowni plenerowej z urządzeniem street workout w miejscowości Obryte. 

Łączny koszt zadania wyniósł około 88 000,00 zł, z czego około 66 000,00 zł zostało 
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pokryte ze środków Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Infrastruktury Sportowej 

„Mazowsze dla sportu 2022”.  

5. Przebudowa sieci wodociągowej w miejscowości Obryte. Koszt przebudowy to około 

118 000,00 zł. 

6. Modernizacja linii oświetlenia ulicznego w sołectwie Bartodzieje, Płusy i Zambski 

Stare. Koszt modernizacji wynosi 46.000,00 zł. 

7. Remont strażnicy OSP Zambski Kościelne – łączny koszt zadania wyniósł około 

30.000,00 zł i został w całości pokryty z dotacji przyznanej przez Urząd Marszałkowski. 

8. W ramach Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw zrealizowaliśmy: 

1. Modernizacja linii oświetlenia ulicznego w sołectwie Zambski Stare - (wymiana 

energooszczędnych lamp). Łączny koszt zadania wyniósł 21 431,52 zł, z czego 

10 000,00 zł zostało pokryte  z przyznanej dotacji. 

2. Montaż oświetlenia ulicznego w miejscowości Ulaski (zamontowano dwie 

lampy solarne). Łączny koszt zadania wyniósł 23 000,00 zł, z czego 10 000,00 

zostało pokryte z przyznanej dotacji. 

3. Renowację kapliczki przydrożnej z zachowaniem dziedzictwa kulturowego 

w sołectwie Ciółkowo Nowe. Łączny koszt zadania wyniósł 23 000,00 zł, 

z czego 10 000,00 zostało pokryte z przyznanej dotacji. 

4. Ułożenie chodnika z kostki brukowej w miejscowości Ciółkowo Rządowe . 

Łączny koszt zadania wyniósł około 60 000,00, zł z czego 10 000,00 zł zostało 

pokryte z przyznanej dotacji. 

5. Opracowano dokumentację projektową na przebudowę dróg w ramach 

dofinansowania jakie otrzymaliśmy z programu rządowego „Polski Ład”. 

Po uzyskaniu decyzji środowiskowych wystąpimy do starostwa o uzyskanie 

stosownych pozwoleń  w zakresie przebudowy następujących dróg: 

1) Droga gminna na odcinku Gródek Nowy - Cygany. 

2) Droga gminna na odcinku Zambski Stare-Ciółkowo Małe. 

3) Droga gminna na odcinku Gródek Rządowy - Sadykierz. 

4) Droga gminna na odcinku w miejscowości Płusy. 

9. Podpisaliśmy także umowę o dofinansowanie inwestycji polegającej na remoncie 

i modernizacji świetlicy wiejskiej w Zambskach Kościelnych ze środków Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich. Zadanie realizowane będzie w przyszłym roku, łączny 

koszt to około 390 000,00 zł, z czego około 250 000,00 zostanie pokryte z przyznanej 

dotacji. 
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W ramach działalności administracyjnej 

Rozstrzygnięto przetarg na odbiór, transport i zagospodarowanie odpadów komunalnych 

z nieruchomości zamieszkałych z terenu Gminy Obryte w 2023 r. Odbiór odpadów 

w przyszłym roku będzie zapewniał Zakład Kształtowania Terenów Zielonych Marek 

Włodarczyk z Serocka za kwotę około 810.000,00 zł. Na chwilę obecną nie ma potrzeby 

zmiany stawki opłaty za śmieci. 

W ramach bieżącego utrzymania dróg gminnych: 

Wykonywaliśmy prace związane z remontem dróg gminnych, równaniem, posypywaniem dróg 

piaskiem i solą oraz pracami porządkowymi na terenie gminy. 

W okresie od 25 października do 25 listopada zbieraliśmy zapisy na zakup węgla 

po preferencyjnych cenach. Mieszkańcy zgłosili zapotrzebowanie na około 350 ton. 

Zapotrzebowanie zostało już zgłoszone do PGE Paliwa – spółki, która będzie dostarczała 

węgiel do naszej gminy. Obecnie oczekujemy na odpowiedź dotyczącą warunków zakupu 

węgla i miejsca odbioru. 

Łączny limit zakupu węgla wynosi 3 tony na jedno gospodarstwo domowe. W ramach tego 

limitu można będzie kupić maksymalnie: 1,5 tony w okresie do 31.12.2022 r. oraz kolejne 

1,5 tony w okresie od 01.01.2023 do 30.04.2023 r. 

P. Lesiński – chciałem podziękować panu wójtowi, radnym i wszystkim, którzy przyczynili się 

do wybudowania drogi na Tocznabieli. Droga jest bardzo ładnie zrobiona i wszystkim sprzyja. 

Jeszcze raz dziękuję wszystkim. 

Ad. 5.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Obryte. 

P. Przew. RG – oba te punkty były omawiane na wczorajszym wspólnym posiedzeniu komisji. 

Czy są jeszcze do tego jakieś informacje.  

P. Skarbnik – wczoraj omawiałam zmiany, ale umknął mi zapis w uchwale budżetowej 

dotyczący limitów zobowiązań z tytułu papierów wartościowych, kredytów i pożyczek. 

W związku z tym, że w tym roku nie będziemy emitować obligacji komunalnych, 

nie przeprowadzamy tej emisji. Limity, którymi rada upoważnia wójta gminy do zaciągania 

rożnego rodzaju zaciągania zobowiązań, w tym na sfinansowanie przejściowego deficytu 

budżetu, planowanego deficytu budżetu i spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań zostały 

wyzerowane i na nowo zostały ułożone upoważnienia dla wójta gminy bez tych limitów. 
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P. Przew. RG – proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie zajętych stanowisk. 

P. Smyk – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 

P. Król – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały. 

P. Jaskulski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 

P. Falba – Komisja Skarg, Wniosków jest za podjęciem uchwały. 

P. Przew. RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych (100 % obecnych). 

Uchwała Nr XXXVII/241/2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Obryte została podjęta. 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na 2022r. 

P. Przew. RG – proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie zajętych stanowisk. 

P. Smyk – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 

P. Król – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały. 

P. Jaskulski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 

P. Falba – Komisja Skarg, Wniosków jest za podjęciem uchwały. 

P. Skarbnik - odczytała uchwałę w w/w sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych (100 % obecnych). 

Uchwała Nr XXXVII/242/2022 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte 

na 2022 r. została podjęta. 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej 

jako podstawa obliczania podatku rolnego. 

P. Przew. RG udzielił głosu następującym osobom: 

P. Wójt – Szanowni Radni średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających 

kwartał poprzedzający rok podatkowy 2022 wynosiła 74,05 zł za 1 dt. Została ona ogłoszona 

komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 października 2022 roku. 

W ubiegłym roku cena żyta podana przez Główny Urząd Statystyczny kształtowała się 

na podobnym poziomie i wynosiła 61,48 zł.  Zgodnie z art. 6 ust. 3 ustawy o podatku rolnym 

Rada Gminy jest uprawniona do obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia 
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podatku rolnego na obszarze gminy. Na rok 2022 proponuje się obniżyć cenę skupu żyta 

z kwoty 74,05 zł za 1 dt do kwoty 57,00 zł za 1 dt. Projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez Mazowiecką Izbę Rolniczą Oddział w Ciechanowie. Uchwała podlega 

publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego. Proszę Państwa Radnych 

o obniżenie ceny skupu żyta do kwoty 57,00 zł za 1 dt. 

P. Mroczkowski – za zgodą radnych PiS wnioskuje o ustalenie stawki w wysokości 53,00 zł. 

Wójt proponuje stawkę 57,00 zł, różnica pomiędzy obecną stawką, a tą która była do tej pory 

wynosi 8 zł. Proponujemy o połowę mniej, czyli 4 zł. Wiadomo, że podwyżka nastąpić musi, 

ponieważ nie ma czegokolwiek, co by nie podrożało. Nie przyjmuję tłumaczenie wójta, że on 

porównał naszą gminę do ościennych gmin i tam są nieco wyższe stawki. Należało takie 

porównania robić od początku kadencji. Tamte gminy sukcesywnie co rok podwyższały stawki 

o 2,00 zł, 3,00 zł i to nie bolało rolników. Myśmy stanęli przez 4 lata na stawce 49,00 zł. 

Uważam, że to będzie dość bolesne, szczególnie dla rolników z rejonów, gdzie są lepsze ziemie. 

Podatek będzie większy w setkach złotych. Nasza grupa jest za podwyżką, zachowujemy się 

racjonalnie, ale o połowę tego, czyli na 53,00 zł. 

Za wnioskiem radnego Mroczkowskiego i grupy radnych PiS w sprawie ustalenia stawki 

w wysokości 53,00 zł głosowało 6 radnych, 9 radnych było przeciw. 

P. Mroczkowski – pierwsza propozycja była wójta i ona powinna być pierwsza głosowana, 

a nie moja. Może niech mecenas się wypowie na ten temat. 

P. Przew. RG – konsultowałem się z panem radcą, który stwierdził, że głosuje się najpierw 

propozycje najniższą. 

P. Prus – wniosek najdalej idący, a największą obniżkę zaproponował tutaj pan. W związku 

z tym uznaliśmy, że to pana wniosek powinien być jako pierwszy przegłosowany. 

P. Mroczkowski – najwyższą podwyżkę zaproponował wójt. 

P. Prus – chodzi to o obniżkę. 

P. Przew. RG – głosujemy obniżkę, nie zrozumiał pan. 

P. Przew. RG – odczytał uchwałę w w/w sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 6 radnych było przeciw. 

Uchwała Nr XXXVII/243/2022 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczania podatku rolnego została podjęta. 
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Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości. 

P. Przew. RG udzielił głosu następującym osobom: 

P. Wójt – podatek od nieruchomości stanowi jedną z danin publicznych, dla której normatywę 

podstawy stanowią przepisy w podatkach i opłatach lokalnych. Zgodnie z art. 5 ust. 1 ustawy 

z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych Rada Gminy w drodze uchwały 

określa wysokość stawek podatku od nieruchomości z tym, że roczne stawki nie mogą 

przekroczyć stawek ustalonych przez Ministra Finansów. W myśl art. 20 ust. 1 w/w ustawy 

górne granice stawek kwotowych obowiązujące w danym roku podatkowym ulegają corocznie 

zmianie na następny rok podatkowy w stopniu odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów 

i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego półrocza roku, w którym stawki ulegają 

zmianie, w stosunku do roku analogicznego. Minister Finansów ogłasza w drodze 

obwieszczenia w Dzienniku Urzędowym Rzeczpospolitej Polskiej „Monitor Polski: górne 

granice stawek kwotowych na każdy rok podatkowy. W przedkładanym projekcie uchwały 

na rok podatkowy 2023 zwiększono stawki średnio o 20 % w porównaniu do stawek 

obowiązujących od 2020 roku. 

P. Książak – przedstawię propozycje pana wójta, stawki obowiązujące u nas w gminie 

oraz maksymalne obowiązujące wg ustawy. 

§ 1.  Określa się następujące stawki podatku od nieruchomości obowiązujące na terenie 

Gminy Obryte: 

1) od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

sklasyfikowania w ewidencji gruntów i budynków – obowiązująca od 3 lat w gminie 

wynosi 0,78 zł, maksymalna wg ustawy 1,16 zł, propozycja pana wójta 1,00 zł od 1 m² 

powierzchni; 

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 

jezior i zbiorników sztucznych – obowiązująca u nas od 3 lat 4, 05 zł, maksymalna 

wg ustawy 5,79 zł, propozycja pana wójta 5,79 zł od 1 ha powierzchni. Gruntów 

zajętych pod wodami jest u nas tylko 1,70 ha. 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – obowiązujące na terenie gminy 

0,36 zł, maksymalne wg ustawy 0,61 zł, propozycja pana wójta 0,45 zł od 1 m² 

powierzchni. Są to grunty letniskowe nad Narwią, a także działki mieszkaniowe poniżej 

1 ha. 
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d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 

9 października 2015 r. o rewitalizacji i położonych na terenach, dla których miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę 

mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym 

wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu 

do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie 

z przepisami prawa budowlanego – obowiązująca na terenie gminy 3,00 zł, maksymalna 

wg ustawy 3,81 zł, propozycja pana wójta 3,81 zł od 1 m² powierzchni, ponieważ nikt 

nie płaci tego podatku. 

    2) od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych – obowiązująca na terenie naszej gminy 0,52 zł, maksymalna wg ustawy 

1,00 zł, propozycja pana wójta 0,80 zł od 1 m² powierzchni użytkowej. Tutaj płacą tylko 

ci, którzy nie posiadają gospodarstwa rolnego. Emeryci, rolnicy oraz renciści KRUS 

są zwolnieni z tego podatku. 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub 

ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej - obowiązująca na terenie gminy 

wynosi 19,76 zł, maksymalna wg ustawy 28,78 zł, propozycja 23,00 zł od 1 m² powierzchni 

użytkowej; 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym – u nas obowiązująca 10,64 zł, maksymalna wg ustawy 13,47 zł, tyle samo 

propozycja pana wójta od 1 m² powierzchni użytkowej. 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 

leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – obowiązująca 4,87 zł, 

maksymalna 5,87 zł, proponuje się 5,87 zł. od 1 m2 powierzchni użytkowej. Ten podatek płaci 

ośrodek Eskulap i Dar – Med.  

e) od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – obowiązująca na terenie naszej gminy 

6,76 zł, maksymalna wg ustawy 9,71 zł, proponowana, 8,00 zł od 1 m² powierzchni użytkowej. 

Ta opłata dotyczy wszystkich budynków letniskowych oraz budynków gospodarczych, które 

nie są budynkiem mieszkalnym. 

3) od budowli - 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy 

o podatkach i opłatach lokalnych. 

P. Mroczkowski – przyglądałem się tym podwyżkom w złotówkach i groszach, ogólnie podwyżka 

dotyczy całości, bo głosować będziemy w całości. Podwyżki są pomiędzy 10, a 25%. W jednym 

przypadku podwyżka wynosi 50 %. Chodzi tu o budynki mieszkalne niedotyczące rolników, 
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było 0,52 zł, a propozycja jest 0,80 zł, jest to 50 % podwyżki. 7 lat ten podatek nie był 

podnoszony.  

P. Wójt - przy tej inflacji nie jest to duża podwyżka. 

P. Mroczkowski – znowu się mści, to co mówiłem przy podatku rolnym, trzeba było wcześniej 

po parę groszy podnosić. Dla mnie nie ma znaczenia czy dotyczy to stu mieszkańców, 

czy jednego. Obowiązkiem radnego jest upomnieć się o każdego z nas. 

P. Przew. RG – panie radny, pan był radnym i jest od wieli, wielu lat, nie wiem, czy pan składał 

taki wniosek o podwyższenie, czy nie. Podejrzewam, że było odwrotnie. 

P. Wójt – mamy najniższy podatek w powiecie, w innych gminach mają po 70 zł. Podwyżka 

do 0,80 zł jest tylko dla tych mieszkańców, którzy nie są rolnikami. Z tego podatku zwolniona 

jest u nas większość mieszkańców. Jesteśmy jedyną gminą w powiecie, która jest zwolniona 

z tego podatku. W każdej gminie już mieszkańcy płacą za mieszkania. Dlatego jest zasadne, 

żeby reszta mieszkańców płaciła za mieszkania taką kwotę. 

 

P. Przew. RG – proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie zajętych stanowisk. 

P. Smyk – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 

P. Jaskulski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 

P. Król – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały. 

P. Falba – Komisja Skarg, Wniosków jest za podjęciem uchwały. 

P. Przew. RG – odczytał uchwałę w w/w sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 6 wstrzymało się od głosu. 

Uchwała Nr XXXVII/244/2022 w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości została podjęta.  

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Obryte 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2023. 

P. Przew. RG udzielił głosu następującym osobom: 

P. Sekretarz – ten akt prawny wynika z dwóch aktów dotyczących samorządu i wolotariatu. 

Otrzymaliście państwo taką uchwałę wraz z programem. Te dwa akty obligują nas do podjęcia 

uchwały co roku. W dniu wczorajszym ta uchwała była omawiana na wspólnym posiedzeniu 

komisji. Dlatego też proszę o podjęcie uchwały. 

Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
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P. Przew. RG – proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie zajętych stanowisk. 

P. Smyk – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 

P. Jaskulski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 

P. Król – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały. 

P. Falba – Komisja Skarg, Wniosków jest za podjęciem uchwały. 

P. Przew. RG – odczytał uchwałę w w/w sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych (100 % obecnych). 

Uchwała Nr XXXVII/245/2022 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Obryte 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2023 została podjęta. 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, 

jak również trybu ich pobierania. 

P. Przew. RG udzielił głosu następującym osobom: 

P. Wóltańska – zmiana dotyczy minimalnej stawki godzinowej w 2023 roku. Od 1 stycznia 

2023 r. kwota za 1 godzinę usług opiekuńczych będzie wynosiła 22,80 zł, a od lipca 2023 r. 

23,50 zł. 

Uwag ani pytań nie zgłoszono. 

P. Przew. RG – proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie zajętych stanowisk. 

P. Smyk – Komisja Rewizyjna jest za podjęciem uchwały. 

P. Jaskulski – Komisja Oświaty jest za podjęciem uchwały. 

P. Król – Komisja Budżetowo-Gospodarcza jest za podjęciem uchwały. 

P. Falba – Komisja Skarg, Wniosków jest za podjęciem uchwały. 

P. Przew. RG – odczytał uchwałę w w/w sprawie. 

Imienny wykaz głosowania radnych w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych (100 % obecnych). 

Uchwała Nr XXXVII/246/2022 w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 

trybu ich pobierania została podjęta. 
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Ad. 11. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny, w tym 

o wynikach sprawdzianów i egzaminu. 

P. Przew. RG udzielił głosu P. Dyrektor ZPO w Obrytem. 

P. Dyrektor – radni dostali taką informację, czy są jakieś pytania. 

Uwag ani pytań do informacji nie zgłoszono. 

P. Przew. RG – może powie pani o egzaminach. 

P. Dyrektor – egzaminy wyszły nam bardzo dobrze, ponieważ jesteśmy ponad powiat. Egzamin 

zdawało 57 uczniów. Średnia z języka polskiego wynosiła 58%, średnia z matematyki 55 %, 

z języka angielskiego 51%. Najniższy wynik wynosił 16%, ale mieliśmy także wyniki 100 %. 

Wszyscy nasi uczniowie dostali się do szkół średnich. Z tego co rozmawiam z nauczycielami 

radzą sobie tam całkiem nieźle. Wydatki na oświatę są bardzo duże. Wielki ukłon w stronę 

sołtysów, ponieważ nie spotkałam się z tym, że pieniążki sołeckie były przeznaczane dla szkół. 

Dzięki waszej pomocy mamy zakupionych dużo monitorów multimedialnych, różnych form 

pomocy. Dziękuje również państwu radnym, że nie sprzeciwiają się tym wyposażeniom. Dalej 

funkcjonują trzy filie i przedszkole samorządowe. Łącznie mamy ponad 360 dzieci. Wydajemy 

ponad 300 posiłków. 

Ad. 12. Ocena przygotowania gminy do okresu zimowego. 

P. Przew. RG udzielił głosu P. Wójtowi. 

P. Wójt – Szanowni Państwo na terenie gminy Obryte jest około 140 km dróg, z czego 60 km 

stanowią drogi powiatowe, a 80 km stanowią drogi gminne. Zimowe utrzymanie dróg 

powiatowych będzie prowadził Zarząd Dróg Powiatowych w Pułtusku, natomiast dróg 

gminnych - gmina Obryte. Na sezon zimowy 2022/2023 ustalono, że drogi w gminie będą 

odśnieżane przez firmę DAR-COP Pana Dariusza Maciejewskiego z Ciółkowa Rządowego, 

zapewniającą odśnieżanie trzema koparko ładowarkami (w tym dwie z pługiem). Cena brutto 

za godzinę odśnieżania będzie wynosiła 180,00 zł. Firma ta zajmie się również usuwaniem 

gołoledzi na drogach gminnych przy użyciu ciągnika rolniczego z piaskarką w cenie 200,00 zł 

za jedną tonę piasku z solą. 

Uwag ani pytań do informacji nie zgłoszono. 

Ad. 13. Wolne wnioski i informacje. 

P. Przew. RG – otrzymaliśmy informacje od Wojewody Mazowieckiego oraz od Naczelnika 

Urzędu Skarbowego w Pułtusku dotyczące naszych oświadczeń majątkowych, składanych 

za poprzedni rok. 
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Następnie Przew. RG odczytał pismo od wojewody, które stanowi załącznik do protokołu. 

P. Przew. RG – jeśli chodzi o Urząd Skarbowy w Pułtusku, to Naczelnik Urzędu przysłał nam 

wnioski do analizy. Nie będę wszystkiego czytał, ponieważ zainteresowania radni otrzymali 

informację jakie mieli błędy w oświadczeniach majątkowych. Wskażę radnych i pracowników, 

którzy wypełnili oświadczenia majątkowe bez uwag. Są to: Pan Paweł Falba, Pani Renata 

Wilczyńska, Pan Sławomir Król, Pan Władysław Mroczkowski, Pan Tadeusz Skoczylas, Pan 

Sebastian Mroczkowski, Pan Krzysztof Oleksa, Pani Danuta Jóźwiak, Pan Marcin Piotrowski. 

P. Falba – mam pytanie do pana wójta, ile wniosków wpłynęło na farmy fotowoltaiczne 

w gminie Obyte. 

P. Wójt – panie radny Falba, będę musiał sprawdzić i odpowiem panu na następnej komisji, 

albo sesji. 

P. Falba – złożę taki wniosek na piśmie, ile takich wniosków wpłynęło, jaka jest ich 

powierzchnia, jaka moc elektrowni ma być i ile gmina może wydać takich pozwoleń. 

Chciałbym to na piśmie. 

P. Wójt – dobrze. 

P. Falba – mieszkańcy Płus występowali o zebranie. Takiego zebrania od lipca do dzisiejszego 

dnia nie było. 

P. Wójt – wpłynęło pismo w sprawie zebrania w poprzedni poniedziałek. Termin zebrania 

został ustalony na  poniedziałek o godz. 12.00. Wszystkie zawiadomienia zostały wysłane 

5 grudnia.  

P. Falba – gdzie ma być te zebranie. 

P. Wójt – w urzędzie. 

P. Falba – zawsze był taki zwyczaj, że zebrania wiejskie odbywały się w świetlicy w Sadykrzu. 

P. Wójt – mieszkańcy prosili o spotkanie z wójtem, dlatego spotkanie zostało zorganizowane 

w urzędzie 

P. Falba – składam wniosek, żeby pan wójt pofatygował się do Sadykrza. 

P. Wójt – ustalę, kiedy zrobię spotkanie, ale najpierw odbędzie się spotkanie w urzędzie. 

P. Falba – o której ma być to spotkanie. 

P. Wójt – o 12.00. 

P. Falba – każdy pracuje o tej porze, dobrze, żeby te zebranie było po południu. Wnioskuje 

o 18.00, 19.00. 

P. Wójt – wpłynęło pismo, żeby spotkać się z wójtem. Mieszkańcy nie pisali, kiedy i o której 

godzinie ma być to zebranie.  

P. Przew. RG – pierwsze spotkanie jest zaplanowane na poniedziałek na 12.00. 
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P. Mroczkowski – miałem zapytania dwóch mieszkańców tej części Obrytego odnośnie tej 

drogi koło Dino. Przypominam sobie, że we wrześniu wójt mówił, było w tej sprawie 

rozstrzygnięcie sądowe. Ci panowie, z którymi rozmawiałem mówią, że coś jest nie tak, 

bo takiego rozstrzygnięcia niebyło. Chciałbym, żebyś wypowiedział się, czy takie 

rozstrzygnięcie już jest i ewentualnie co dalej z tą drogą, to pierwsze pytanie. 

Drugie pytanie dotyczy budynku banku. Ponad rok temu podjęliśmy uchwałę, która 

przeznaczyła środki na wykupienie tego budynku. Byłem tam ostatnio i nic się tam nie dzieje, 

czy zrezygnowaliśmy z tego. Chciałbym jakąś wiedzę otrzymać. 

P. Wójt – co do pierwszego pytania, było spotkanie na tej drodze koło Dino. Była biegła 

sądowa, sprawa jest rozstrzygnięta i postępowanie jest zakończone. Można jednak złożyć 

apelacje od tego wyroku. Czekamy, czy ktoś się odwoła. 

Odnośnie banku, jesteśmy zainteresowani zakupem tego banku, ale na razie nie możemy tego 

zrobić, ponieważ budynek jest banku, a ziemia pod bankiem jest skarbu państwa. Prezes banku 

dopiero złożył pismo do sądu o zasiedzenie tego budynku na tej ziemi. To może trwać rok, dwa 

albo i trzy. 

P. Mroczkowski – prawnicy przygotowywali tą uchwałę i takiej informacji nie mieli. 

P. Wójt – nie mieli. Czekamy na razie, może sądownie to przejmą. 

Ad. 14. Zakończenie obrad. 

Godz. 11:01 – Pan Przewodniczący Rady Gminy – zamykam posiedzenie XXXVII Sesji 

Rady Gminy Obryte. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant: 

/Grażyna Seroka/ 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

/Krzysztof Oleksa/ 


